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Protokół Nr XXI/2012 

R a d y  G m i n y 
 Sitno 

z dnia 14 czerwca 2012 roku 
 

 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Dyskusja na temat sprawozdań finansowych i opinii w tym zakresie Wójta Gminy 

Sitno za 2011 rok. 

5. Podjęcie uchwał: 
- w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem Wójta 

Gminy Sitno z wykonania budżetu za 2011 rok, 

- w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Sitno za 2011 rok, 

- w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, 

- w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2012 rok, 

- w sprawie uzupełnienia Komisji Stałych. 

6. Sprawozdanie z działalności GOPS za rok 2011. 

7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

8. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

9. Sprawy różne. 

10. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

11. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Radni obecni: 
 

1. Biłant Marek 

2. Borowiec Andrzej 

3. Gazda Antoni 

4. Juszczak Andrzej 

5. Kozak Leszek 

6. Mazurek Janusz 

7. Mazurek Jerzy 

8. Niedźwiedź Zygmunt 

9. Ostapińska Dorota 

10. Palikot Piotr 

11. Pawlicha Bogdan 

12. Stefańczuk Zbigniew 

13. Szajnoga Marek 

14. Tarkot Alina 

15. Tukiendorf Edward 
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Ad. 1 

 

Otwarcie obrad sesji 
 

         Otwarcia obrad XXI Sesji Rady Gminy w bieżącej kadencji dokonał 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf. 

Przewodniczący powitał Radnych, sołtysa z Jarosławca Górnego Eugeniusza Grelę, 

oraz gości zaproszonych: kierownika ZWiUTG Andrzeja Kicińskiego, Panią 

kierownik GBP Danutę Wrotniak, Panią kierownik GOPS Barbarę Tor, Pana 

Przewodniczącego Rady Osiedla w Jarosławcu Andrzeja Kitkę, Wójta Gminy Pana 

Kajetana Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy Panią 

Jolantę Hryciuk. Obrady rozpoczęły się o godz. 10
00

 i trwały do godz. 15
00

.  

 

  

Ad. 2 

 

Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad 
 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad. 

Następnie zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do porządku 

obrad sesji.  

Ponieważ uwag nie było Państwo Radni przyjęli proponowany porządek obrad 

jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdził, że  

w obradach uczestniczy 15 Radnych, co stanowi pełne quorum potrzebne do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad. 3 

 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, by w skład Komisji Uchwał                 

i Wniosków weszli nw. Radni: Zygmunt Niedźwiedź, Antoni Gazda i Mazurek 

Janusz. 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji i zostali powołani do jej 

składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

Ad. 4 

 

Dyskusja na temat sprawozdań finansowych i opinii w tym zakresie Wójta 

Gminy Sitno za 2011 rok 

 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję na temat ww. tematu. 

Pan Wójt zabrał głos i omówił inwestycje, które zostały zakończone,  

a także te, które zostały rozpoczęte, czyli: 
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- z gospodarki wodnościekowej (zakończenie realizacji projektu pn. „Porządkowanie 

gospodarki wodno-ściekowej w gminie Sitno w zakresie budowy przydomowych 

oczyszczalni ścieków, budowy sieci wodociągowej i kanalizacyjnej (II ETAP) dla 

osiedla domków jednorodzinnych w Jarosławcu oraz modernizacja stacji 

wodociągowej w Sitnie”), 

- z zakresu budownictwa (zakończenie rozbudowy Centrum Kultury w Sitnie  

z częścią remizy strażackiej, budowa Biblioteki przy Centrum Kultury w Sitnie, 

rozpoczęcie prac remontowych po byłej szkole w Stanisławce), 

- remont miejsc pamięci i kultu religijnego (20 punktów), 

- rozpoczęcie rozbudowy sieci wodociągowej obejmująca Kornelówkę, Czołki, Sitno, 

- poprawa bazy technicznej ( remont remizy strażackiej w Cześnikach), 

 Następnie Pan Wójt przedstawił plany na lata nadchodzące (2013-2014): 

- rozbudowa sieci wodociągowo-kanalizacyjnej na odcinku Sitno-Stabrów-

Jarosławiec. 

 Kolejno Pan Wójt przedstawił sprawy bieżące w zakresie: 

-chodników,  

-wodno-ściekowych, 

-pożarnictwa, 

-ochrony środowiska,  

-inwestycji, 

-oświaty, 

-drogowych, 

-remontów (pomieszczenia po byłej Policji dla GOPS oraz remont pomieszczeń 

dawnej siedziby GOPS, wymiana grzejników w budynku Urzędu Gminy), 

- informatyzacji gminy (infomaty, komputery), 

-elektrownie wiatrowe, 

-kolektory słoneczne, 

-sportu, 

-podatku rolnego. 

 Pan Wójt poinformował, że między innymi dzięki zaangażowaniu Pana 

Sekretarza mamy przydzieloną kwotę prawie 0,5mln z Agencji Rolnictwa na poprawę 

infrastruktury dojazdowej i chodnikowej łączącej osiedle z byłym Zakładem Rolnym, 

przy czym udział środków własnych gminy to około 17 tys. zł. 

Następnie Pan Wójt przedstawił realizację ww. zadań, po czym podziękował 

wszystkim, którzy przyczynili się do realizacji planu i zakończył swoją wypowiedź. 

 

Pani Skarbnik Jolanta Hryciuk przedstawiła sprawozdanie z wykonania 

budżetu i sprawozdanie finansowe, a także informację o stanie mienia jednostki 

samorządu terytorialnego. 

Państwo Radni zapoznali się z opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej  

o: sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2011 r. oraz o wniosku Komisji Rewizyjnej 

w sprawie absolutorium, jak również ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 
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Pan Przewodniczący zapytał, czy są, jakieś pytania do sprawozdań, ponieważ 

pytań nie było Przewodniczący zaproponował przejście do następnego punktu sesji.  

 

Ad. 5 

 

Podjęcie Uchwał 

 

Przy podejmowaniu Uchwał brało udział 15 Radnych. 

Pan Zygmunt Niedźwiedź odczytał kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia: 

 

1) Uchwała Nr XXI/128/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 14 czerwca 2012 r.  

w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem Wójta Gminy Sitno z wykonania budżetu za 2011 rok. 

 

W związku z tym, że nikt nie zadawał już pytań Przewodniczący poddał pod 

głosowanie ww. Uchwałę. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

2) Uchwała Nr XXI/129/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 14 czerwca 2012 r.  

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Sitno za 2011 rok. 

 

W związku z tym, że nikt nie zadawał pytań Przewodniczący poddał pod 

głosowanie Uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi za rok 2011. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

3) Uchwała Nr XXI/130/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 14 czerwca 2012 r.  

w sprawie zmiany statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sitnie. 

 

Przed przystąpieniem do głosowania Przewodniczący poprosił Panią kierownik 

GOPS o omówienie odczytanej Uchwały. 

 Pani Barbara Tor powiedziała, że zmiany te wynikają ze zmiany ustaw, które 

dot. Pomocy Społecznej. Dochodzą nowe zadania, które trzeba realizować. Dlatego 

też, żeby od strony prawnej było wszystko w porządku zaistniała potrzeba zmiany 

statutu. 

 Pan Sekretarz poprosił Panią Tor, aby wyjaśniła:, „ kim jest asystent rodziny  

i czy my musimy go mieć”? 

 Pani Tor wyjaśniła, że ustawa z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny  

i systemie pieczy zastępczej  nakłada obowiązek na pomoc społeczną zatrudnienia 

asystenta rodziny. Asystent rodziny jest to nowy pracownik po za pracownikiem 

socjalnym. Ma on podobne zadania jak pracownik socjalny jednak nie może to być 

pracownik socjalny, dlatego że asystent rodziny jest wprowadzany do rodziny, która 

jest nie wydolna wychowawczo, z patologiami. Asystent ma za zadanie pokazać 

takiej rodzinie jak prawidłowo ma funkcjonować - zadania ojca, zadania matki praca 

z dziećmi. Aby taki asystent mógł być w rodzinie, rodzina najpierw musi wyrazić 
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zgodę. Osoba chcąca zostać asystentem musi mieć wykształcenie wyższe 

pedagogiczne. 

 Pan Szajnoga zapytał: Czy są tacy asystenci, których by można było zatrudnić? 

 Pani Tor powiedziała, że jest dużo takich osób – chociażby wszyscy 

nauczyciele. 

 Pani Ostapińska zapytała, czy ochotnicy na asystenta musza się zgłaszać, czy 

to jakieś ogłoszenie będzie. 

 Pani Tor wyjaśniła, że jeżeli zajdzie potrzeba zatrudnienia asystenta to będzie 

ogłoszony nabór. 

 Pani Tor poinformowała, że przydałby się jednak psycholog w ośrodku 

pomocy społecznej. 

 Pan Sekretarz powiedział, że patrząc po pieczy zastępczej – to są bardzo duże 

pieniądze, co miesiąc. Czy nie lepiej by się kalkulowało, żeby był asystent rodziny  

i załatwiał te sprawy, ponieważ jedno dziecko z Kornelówki, które znajduje się  

w domu dziecka kosztuje nas ponad 2 tys. zł miesięcznie. Za to płaci gmina na tzw. 

pieczę zastępczą. 

 Pan Sekretarz dodał, że trzeba będzie się nad tym zastanowić  

w najbliższej przyszłości, ponieważ są to naprawdę duże pieniądze. 

 Pani Tor powiedziała, że trzeba się zastanowić na pewno nad zatrudnieniem 

psychologa, który uświadomiłby takich rodziców, aby chcieli wychowywać swoje 

dziecko. 

 Ponieważ pytań więcej nie było Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

Uchwałę. 

 Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

Zanim została odczytana kolejna uchwała Przewodniczący odczytał pismo 

złożone przez Pana Andrzeja Kicińskiego kierownika Zakładu Wodociągów  

i Utrzymania Terenów Gminy w Sitnie z prośbą o zwiększenie budżetu wydatków  

w łącznej kwocie 22 tys. zł (kop. pisma zał. do protokołu). 

Kolejno Przewodniczący odczytał pismo Pani Danuty Wrotniak kierownik 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Sitnie z prośbą o przyznanie dodatkowej kwoty 

pieniędzy w łącznej kwocie ok. 8,5 tys. zł (kop. pisma zał. do protokołu). 

Przewodniczący jednocześnie poinformował, że w dniu dzisiejszym odbyło się 

posiedzenie Komisji budżetowej, na którym Pani Skarbnik przedstawiła propozycję 

środków finansowych na te cele. Jednak nie będą to duże środki, ponieważ na chwile 

obecną gmina nie dysponuje takimi kwotami. 

Następnie Przewodniczący poprosił o odczytanie projektu uchwały zmian 

budżetowych. 

Pan Sekretarz dodał, że są te środki częściowo ujęte w tych zmianach dla Pani 

Wrotniak 3 tys. zł na regały, a dla ZWiUTG 5 tys. zł na paliwo. 

 

4) Uchwała Nr XXI/131/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 14 czerwca 2012 r.  

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2012 r. 

 

Pani Skarbnik przedstawiła zmiany w budżecie. 
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Pani Wrotniak kierownik GBP w Sitnie wyjaśniła, że potrzeby te są związane  

z dostosowaniem biblioteki do obecnych standardów. 

 Pan Wójt powiedział, że może w drugim półroczu uda się więcej środków 

wygospodarować na bibliotekę. 

 Pani Wrotniak dodała, że duża cześć środków poszła na doposażenie łazienek, 

ponieważ są to nowe pomieszczenia. 

 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówioną Uchwałę. 

Uchwała została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 14 głosach za, 0 przeciw  

i 1 głosie wstrzymującym się. 

 

 Następnie Przewodniczący zarządził przerwę. 

Po przerwie Przewodniczący przeszedł do punktu następnego, czyli w sprawie 

uzupełnienia Komisji Stałych. 

Pan Juszczak w imieniu Klubu Radnych zapytał: czy chodzi o samo 

uzupełnienie Komisji Stałych, czy wracamy do tematu, który kiedyś był. 

Pan Przewodniczący powiedział, że proszę zgłaszać wszelkie propozycje. 

Pan Juszczak powiedział, że propozycja jest taka, „…że Przewodniczącego 

zostawiamy w spokoju, ale proponuję zmienić Komisję Rewizyjną. 

Przewodniczący powiedział, że w takim razie Pana wniosek o odwołanie 

Komisji Rewizyjnej zostanie poddany pod głosowanie. 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie proponowany wniosek 

zadając pytanie:, „Kto z Państwa jest za tym, aby przyjąć wniosek o odwołanie 

Komisji Rewizyjnej? Proszę o podniesienie ręki.” 

 

Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym przy 8 głosach za, 7 przeciw. 

Przewodniczący poinformował, że wniosek o odwołanie Komisji Rewizyjnej 

przechodzi – Komisja Rewizyjna jest odwołana. 

Kolejno Przewodniczący poprosił o podanie kandydatur do Komisji 

Rewizyjnej. 

Pan Pawlicha zapytał, czy wybór Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej nie 

jest tajny. 

Pan Przewodniczący Edward Tukiendorf poinformował, że tylko jedynie 

wybór Przewodzącego i Zastępcy Przewodniczącego Rady Gminy odbywa się  

w głosowaniu tajnym, pozostałe głosowania są jawne. 

Pan Przewodniczący powiedział, że jeszcze jest jedna kwestia: „czy na tej 

samej sesji można jedną uchwałę odwołać i na tej samej sesji tą samą uchwałę 

podjąć”. 

Pan Przewodniczący, w związku z tymi wątpliwościami poprosił, o wezwanie 

Pana Radcy na sesję. 

Pan Wójt powiedział, że jeszcze jest taka sprawa, że w programie jest zapisane: 

„w sprawie uzupełnienia Komisji Stałych, a nie zmiany i czy to też nie będzie 

problemem”. 
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Pan Przewodniczący dodał, że faktycznie byłaby drobna nieścisłość według 

przegłosowanego porządku obrad dzisiejszej sesji. 

Padła propozycja, aby przejść do punktu sprawy różne do momentu, aż  

w obradach sesji zacznie uczestniczyć Pan Radca Prawny, w związku z tym 

Przewodniczący zarządził przejście do spraw różnych.  

 

 Pan Kitka skierował pytanie do Pana Przewodniczącego Rady Gminy:, 

„…dlaczego Rada Osiedla Jarosławiec nie dostała od Rady planów posiedzeń Rady   

i narad sołtysów na ten rok? Ani razu nie byłem powiadamiany o zebraniach 

sołtysów. Ani nie dostaliśmy planów posiedzeń Rady Gminy na br. Czy to już tak 

wogle nas pominięto?”  

 Pan Przewodniczący powiedział, że informację o posiedzeniu Rady Gminy 

zawsze podpisuje dla Przewodniczącego Rady Osiedla. 

 Pan Kitka powiedział, że narad sołtysów, ani posiedzeń sołtysów na bieżący 

rok nie dostał. 

 Przewodniczący wyjaśnił, że Rada Gminy nie jest od narad sołtysów. 

 Pan Kitka zadał pytanie Panu Wójtowi mówiąc: „była podjęta uchwała  

o utworzeniu sołectwa Jarosławiec Dolny. Było przeprowadzone referendum. Dwa 

miesiące temu uprawomocniła się decyzja uchwały Rady o utworzeniu sołectwa.  

I Radni wszyscy zapomnieli o zwołaniu zebrania powołującego Radę Sołecką.  

(…), Dlaczego do tej pory nie ma jeszcze terminu o zwołaniu zebrania wyborczego. 

(…)Żądamy, żeby to jak najszybciej było i w związku z tym chcielibyśmy by na tym 

spotkaniu był obecny Pan Wójt, Pan Sekretarz i Przewodniczący Rady Gminy. 

…Chcielibyśmy też, żeby Gmina, jako organizator tego zebrania zaprosiła prasę, bo 

jeżeli nie to my zaprosimy, jako Rada Osiedla. I chcielibyśmy wiedzieć, kiedy to 

będzie?” 

 Kolejno Pan Kitka poprosił, o zrobienie wjazdu na osiedle z drogi głównej  

o długości około 20 m. 

 Następnie Pan Kitka poinformował, że: „…chyba na poprzedniej sesji Pan 

Marek Biłant zgłaszał, że miała być rozpoczęta realizacja placu zabaw na terenie 

boiska, jako rekompensata za fundusz sołecki”. 

 Pan Kitka nawiązał do opłat adiacenckich mówiąc, że: „…mamy już pierwsze 

decyzje Komisji Odwoławczej uchylające decyzje Wójta Gminy. Na razie to ma tylko 

kilka osób, bo tylko nieliczna część ludzi dostała decyzje, od których się odwołała  

i większość tych decyzji jest po myśli mieszkańców. (…)W związku z tym też jest 

takie pytanie do Pana Przewodniczącego: jak można było poddać pod głosowanie 

uchwałę, która wiadomo, że nie będzie wszystkich dotyczyła bez zasięgnięcia  

i żądania opinii Radcy Prawnego. (…) Wiadomo, że była uchwała podejmowana  

w miesiącu marcu, a ja już umowę miałem podpisaną na koniec grudnia i wiadomo, 

że ta uchwała nie będzie mnie dotyczyła, gdzie ja tą sprawę sygnalizowałem. 

(…) w miesiącu grudniu zaproponowaliśmy Panu Sekretarzowi, że chcemy pójść na 

ugodę, że wszyscy zapłacimy po 1tys. -1,2 tys. zł i nie będzie odwołań nie będzie 

niczego. 
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(…) powstała taka sytuacja na osiedlu, że dużą ilość osób ta opłata adiacencka nie 

będzie dotyczyła, natomiast części będzie dotyczyła. I w związku z powyższym 

mamy pewne propozycje do Pana Wójta, do Rady, żeby się nad tym zastanowiła. 

Po prostu jest taka sytuacja, że myśmy wszyscy mieszkańcy (98% mieszkańców) 

płacili za doprowadzenie wody od ciągu głównego do swoich domów. Jak się okazuje 

zgodnie z prawem nie powinniśmy za to płacić. Doprowadzenie wody, tak jak  

i kanalizacji do granicy działki spoczywa na Urzędzie Gminy. I nie wiem jak Gmina 

z tego wybrnie, ale tu mamy taką propozycję:, że my, jako mieszkańcy odstąpimy od 

żądania od Gminy zwrotu nałożonych kosztów, pod warunkiem, że Gmina odstąpi od 

nałożenia opłaty na tą nieliczną część mieszkańców, która nie podlega zwolnieniu  

z opłat. Chcemy pójść na taki kompromis.  

(…) Ponadto, też zwracamy się do Komisji Rewizyjnej o zbadanie sprawy 

poniesionych przez gminę kosztów na opłatę rzeczoznawcy. Gdzie zlecono 

rzeczoznawcy wykonanie operatów wszystkich działek, a wiadomo było, że 70% 

działek nie będzie podlegało opłacie. To albo zrobiono świadomie, albo zrobiono  

z braku kompetencji, jeżeli z braku kompetencji to powinno się zwolnic kogoś,  

a jeżeli świadomie to ukarać. 

(…) oficjalnie zwracam się do Przewodniczącego Rady Gminy i do 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o zbadanie tych kosztów i kto za to zapłaci. 

Ewentualnie dalej idziemy na kompromis, że nie będziemy żądali, tych wszystkich 

rzeczy pod warunkiem, że tych ludzi pozostałych nie będzie się obciążało opłatą 

adiacencką. To są takie te nasze propozycje”. 

 Pan Wójt w odpowiedzi na zadane pytania przez Pana Kitkę wyjaśnił, że 

wszelkie informacje dot. spotkań sesyjnych, czy spotkań sołtysów są umieszczone na 

stronie informacji publicznej gminy. A ponadto, jeśli ktoś uczestniczy w spotkaniach 

to mniej więcej zna te zagadnienia, bo te kwestie od samego początku 2012 roku 

zostały nawiązane do wszystkich spraw. 

 Jeśli chodzi o kwestię zebrania na osiedlu w sprawie wyboru Rady sołeckiej  

i sołtysa to, dlatego w późniejszym terminie, gdyż wiele rzeczy się ukształtowało 

(odnośnie środków Agencyjnych, opłat adiacenckich). 

 Kolejno, jeśli chodzi o wjazd na osiedle będziemy myśleli jak ten wjazd 

poprawić. 

 Następnie, jeśli chodzi o plac zabaw, „…to jesteśmy w trakcie różnych 

rozważań, bo w pierwszym rzędzie mamy trzy szkoły jak chodzi o prace 

przygotowawcze odnośnie boisk (Jarosławiec, Horyszów, Kolonia Sitno). Jeśli 

chodzi o opłatę adiacencką była propozycja 50% zeszliśmy na 30%. (…) Ponieważ 

jest propozycja 1-1,2 tys. zł ja się właśnie zastanawiam, na jakiej zasadzie prawnej 

możemy ściągać pieniądze. Pan Andrzej mówi 98% ja bym powiedział pół na pół, 

część zapłaci część nie, mamy doświadczenie jak było z gazem robione. 

(…) Sprawa dotycząca- czy Gmina odstąpi. Ja w tej chwili nie odpowiem państwu, 

trzeba się zastanowić w aspekcie prawa. 

(…) Teraz, jeśli chodzi o Komisję Rewizyjną, Komisja Rewizyjna ma dokumenty ma 

możliwość ma oferty-wszystko jest do wglądu, jeśli chodzi o ofertę dla wykonania 

operatów szacunkowych”. 
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  Dalej Pan Wójt powiedział, że jeśli chodzi o spotkanie sołeckie dotyczące 

wyboru Rady sołeckiej to odbędzie się ono w najbliższym czasie. 

 Pan Kitka zapytał:, „ dlaczego do dnia dzisiejszego, po upływie już 6-mcy nie 

dostałem odpowiedzi na wysłane do Pana pismo dotyczące wysłanego pisma do mnie 

o wszczęciu postępowania. Do dzisiaj nie dostałem odpowiedzi, co jest niezgodne  

z KPA. Czy Pan wyciągnie jakieś wnioski do osoby-do pracownika gminy 

odpowiedzialnego za odpowiedź na to pismo”.  

 Pan Wójt powiedział, że postara się wyjaśnić tą sprawę. 

 Pan Sekretarz powiedział, że wszyscy Radni i Sołtysi otrzymali harmonogram 

sesji Rady Gminy i sesji Sołtysów nawet z listą telefonów. Te wszystkie informacje 

są w szafce – jest szafka w gminie w pokoju podatkowym, o którym Pan doskonale 

wie.  „…Wszystkie dokumenty, które idą dla sołtysów są również wkładane do Pana 

szafki proszę zobaczyć i nie można mówić takich rzeczy niestworzonych”. 

 Pan Sekretarz podkreślił, iż dopiero teraz będzie zorganizowane spotkanie na 

osiedlu dotyczące pozyskania ok.0,5 mln zł na chodniki i drogi w byłym zakładzie 

rolnym oraz na osiedlu, omawiana będzie również sprawa boiska, na które Agencja 

Rolnictwa przekazała 59ar (plac zabaw), chcemy również poruszyć temat 

zaprojektowania brakującego oświetlenia na osiedlu. 

 „…Te powiadomienia o opłatach adiacenckich nie mają znamiona pism 

procesowych w myśl KPA. My musimy decyzje wydać, wszystko było ustawowo,  

i nie prawda, że wszystkie decyzje uchylone, ile osób już wpłaciło. Opłaty będą do 

ponownego rozpatrzenia, skierujemy sprawę jeszcze dalej, jeśli się nie dogadamy. 

Organ ma jeszcze prawo się odwołać i wyciąganie konsekwencji, że ktoś zrobił 

operat- jak można komuś cokolwiek naliczyć i pokazać ile się należy, jeśli niema 

operatu. 

 Jest pełna informacja i wszystko idzie jak należy, zależy nam na wszystkim, 

chcemy budować chodnik, ustaliliśmy jak jest projektowany, będzie na 10-15 lipca 

projekt, wschodniej części tam gdzie między innymi Pan mieszka”. 

 Kolejno Pan Sekretarz powiedział, iż na jednej z sesji była już mowa o tym, że 

wspólny odcinek- między wodociągiem, a granicą drogi zostanie uwzględniony przy 

opłatach adiacenckich. Wstępnie ekspert już wyliczył 115 zł za metr, że trzeba 

Państwu odjąć, ale musicie wyrazić na to zgodę, żeby przekazać to na majątek gminy, 

takie są przepisy. My traktujemy wszystkich mieszkańców osiedla jednakowo. 

 Pan Kitka powiedział, że mieszkańcy z chęcią by się zrzekli przyłączy 

wodnych na rzecz gminy  

 Pan Sekretarz powiedział, że opłatę adiacencką ustala rzeczoznawca-

pracownik państwowy, rzeczoznawca majątkowy i on ustala te wysokości a nie 

gmina. 

 Pan Kitka powiedział:, „że rzeczoznawca nanosił poprawki mniej więcej  

w marcu w operatywach szacunkowych, co się okazało, że ludziom, którzy już mieli 

wcześniej podłączoną wodę pomniejszono o 1 tyś zł”. 

 Pan Sekretarz wyjaśnił, że rzeczoznawca zmniejszył osobom, które wcześniej 

wykonały przyłącze i wpłaciły 1 tys. zł (dotyczyło 9 osób). 
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 Pan Biłant powiedział, że rozmawiał w SKO i poinformowano go, iż średnia 

opłata adiacencka w województwie lubelskim z tytułu przyłączy wodnych  

i kanalizacyjnych to około 600 zł.  

 Pan Sekretarz powiedział, że organ ma prawo jeszcze powołać biegłego 

prokuratora i zobaczymy jak będzie. Skoro płacą jedni, powinni płacić i drudzy. W 

myśl Konstytucji wszyscy powinni być traktowani jednakowo. 

 Pan Sekretarz dodał, że projekt był po kosztach gminnych, tak samo 

inwentaryzacja. 

 Pan Biłant powiedział, że gdyby to była realna opłata to nie byłoby tego 

problemu. 

 Pan Kitka zapytał Pana Radcę, co oznacza informacja na decyzjach z SKO na 

końcu o treści: decyzja ostateczna. 

 Pan Radca wyjaśnił, że oznacza to, że organy administracji tego już nie 

rozpatrują. 

Pan Radca wyjaśnił, że Wójt może zwrócić się tylko do prokuratora  

o ewentualne sprawdzenie tego natomiast sam Wójt nie może skarżyć tej decyzji.  

Pan Sekretarz powiedział, że zorganizujemy spotkanie koło 15 lipca i tam 

przedstawimy te wszystkie informacje. 

 

Przewodniczący zakończył ten temat i zaproponował powrót do Komisji 

Stałych. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Pana Radcę o wyjaśnienie zaistniałej 

sytuacji odnośnie Komisji Rewizyjnej, głosowania nad jej odwołaniem, jak również 

programem sesji, który został przegłosowany na początku sesji.  

Po dyskusji na temat Komisji Stałych Radni ustalili, że na następną sesję zostaną 

przygotowane uchwały w sprawie zmiany Komisji Rewizyjnej i uchwały  

o powołaniu Komisji Rolnictwa, które zostaną ujęte w programie sesji. 

 

Ad. 6 

 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

 

Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Sitno dr inż. Kajetan Protas. 

Porusza zagadnienia: 

1. Dróg  

2. Przetarg na drogi 

3. Sprawy gospodarcze, 

4. Sprawy inwestycyjne  

5. Budowa sieci wodociągowej ( Sitno – Czołki – Kornelówka), 

6. Remont byłej szkoły w Stanisławce, 

7. Sprawy odbiorów inwestycji (biblioteka w Sitnie, gospodarka wodno-ściekowa) 

8. Sprawy rolnictwa, 

9. Sprawy kulturalne, 

10. Sprawa kolektorów słonecznych 

11. Sprawy oświatowe 
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12. Sprawy pożarnicze 

13. Sprawy chodników 

14. Sprawy przystanków 

15. Sprawy sportowe 

Ad. 7 

 

Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi 

 

Punkt ten został zrealizowany wraz ze sprawami różnymi. 

 

Ad. 8 

 

Sprawy różne 

 

Pan Kozak powiedział, że jest problem z dzikami i lisami na polach. „…Trzeba 

napisać pismo do Ministerstwa”. 

Pan Wójt powiedział, że będzie rozmawiał w tej sprawie. 

Pan Pawlicha zapytał, kiedy będzie przetarg na drogi. 

Pan Wójt poinformował, że przetarg na poszczególne odcinki dróg gminnych 

odbędzie się 21 czerwca o godz. 12
00

. 

Pan Pawlicha powiedział, że do tej pory nie zostały sfrezowane pnie po 

wycince przez Pana, który wygrał przetarg, a miał on umowę do końca marca. 

Następnie Pan Pawlicha poinformował, że droga powiatowa w Cześnikach 

koło kościoła tam gdzie jest przepust się łamie. 

Pan Wójt powiedział, że będzie jeszcze raz interweniował, w tej sprawie 

jednak trudno się rozmawia. 

Kolejno Pan Pawlicha poprosił o poprawienie drogi koło szkoły w Cześnikach  

i chodnika na wysokości Pana Jagiełły. 

Pan Pawlicha zapytał, czy będzie kupowany bus. 

Pan Wójt powiedział, że trzeba będzie się nad tym zastanowić. 

Pan Pawlicha powiedział, że Pan Dyrektor Gimnazjum w Sitnie odchodzi  

i pytanie czy będzie konkurs. 

Pan Wójt powiedział, że najprawdopodobniej będzie forma powierzenia 

obowiązków. 

Pan Niedźwiedź zapytał o poprawę dróg na łąki w Stabrowie w kierunku Pana 

Praczuka i Pana Mulawy. 

Pan Wójt powiedział, że pamięta o tych drogach. 

Pan Przewodniczący poprosił Pana Kicińskiego, aby poprawił chodnik  

w Horyszowie koło Pana Stefańskiego, bo woda podmyła chodnik i zrobiła się 

dziura. 

Pan Palikot powiedział, aby kierowcy sypali żużel nie tam gdzie on jest tylko 

tam gdzie jest potrzebny. 

Następnie Pan Palikot powiedział, że chcą zapłacić więcej za remont remizy, 

ale ma być to konkretny remont. 

Pan Wójt zapytał, o koszt prac przy remizie w Bożym Darze. 



– 12 – 

Pan Palikot powiedział, że mają jeszcze zamówione stoły i krzesła na kwotę 

około 3 tys. zł. 

Pan Wójt poinformował, o zamiarze wymiany okien w remizie w Rozdołach. 

Następnie Pan Wójt zapytał Pana Palikota o boisko w Bożym Darze, ponieważ 

niektórzy chcą cześć tego boiska wydzierżawić. 

Pan Palikot powiedział, że zostawić tylko tu boisko, gdzie są ustawione 

bramki, a resztę zaorać.  

Pani Ostapińska powiedziała, że na te drogi, które zgłaszał Pan Niedźwiedź 

najlepszy byłby kamień, ponieważ co innego woda wymyje. 

Kolejno Pani Ostapińska poinformowała o problemie z drogą gminną koło 

Pana Szrama, który utrudnia przejazd mieszkańcom. 

Pan Wójt powiedział, że trzeba będzie zgłosić to w końcu na Komendę. 

Następnie Pani Ostapińska przedstawiła pismo, które otrzymała od MZK 

w sprawie dodatkowego kursu. MZK może się zgodzić na dodatkowy kurs tylko do 

Stabrowa w kwocie około 5 tys. zł przy 75% dofinasowania ze strony gminy. 

Pan Wójt powiedział, że na dzień dzisiejszy będziemy się starali rozmawiać  

z Prezesem MZK. 

Pan Szajnoga powiedział, żeby naprawić chodnik na osiedlu kierunek od 

cmentarza w kierunku Pana Basaja (około 100m). 

Kolejno Pan Szajnoga powiedział, że zgłaszał drogę miedzy Jarosławcem 

Kolonią, a Łabuńkami o wyrównanie, bo nie jest przejezdna do drugiej gminy. 

Następnie Pan Szajnoga poinformował, że uszkodzeniu uległa nawierzchnia na 

nowym boisku do ręcznej w Jarosławcu. 

Pan Sekretarz powiedział, że niedługo będzie przegląd tego boiska i w ramach 

gwarancji ma być naprawione. 

Pan Szajnoga zauważył, że ta firma, która robiła „Orlika” zniszczyła stare małe 

boisko i teraz nie ma, komu go naprawić. 

Pan Sekretarz powiedział, że w Jarosławcu trzeba będzie zrobić porządek ze 

wszystkimi boiskami jednak czekamy na przekazanie gruntów przez stowarzyszenie. 

 Pan Szajnoga zapytał, czy to jeszcze nie zostało nic przekazane. 

 Pan Sekretarz wyjaśnił, że nic jeszcze nie zostało przekazane. Jest nowy wykaz 

wspólników wspólnoty u Starosty. Starosta wydaje decyzje i dopiero po dwóch 

tygodniach będzie można wybrać nowy zarząd wspólnoty. 

 Na chwilę obecną mamy przekazane tylko 20ar na samym końcu. 

 Pan Borowiec poinformował, że w Rozdołach jeszcze trzy gospodarstwa nie 

mają dojazdu utwardzonych dróg (Pani Mazurek, Pani Romaniuk). 

Pan Sekretarz poinformował, że są mapki pokolorowane gdzie poszedł żużel. 

 Pan Borowiec zapytał, czy będzie jakieś spotkanie w sprawie byłej szkoły  

w Stanisławce. 

Pan Wójt wyjaśnił, że trzeba będzie skonsultować sprawę zagospodarowani 

budynku w Stanisławce. 

Kolejno Pan Wójt powiedział, że trzeba będzie się też zastanowić nad 

ogrodzeniem tego budynku. 

Poruszono też sprawę Pana Skiby właściciela nieruchomości w Cześnikach 

Kolonii, gdzie znajduje się kaplica grobowa. 
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Pan Sekretarz odczytał pismo w sprawie pozostałości zespołu dworskiego, 

relikty, parku i grobowca rodziny Sierakowskich.  

Pan Sekretarz zapytał, czy robimy cały parking w Cześnikach, za który cześć 

zapłacilibyśmy w tym roku, a cześć w przyszłym roku.  

 

 

Ad. 9 

 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

 

   Protokół Nr XX/2012 wyłożony był do wglądu bezpośrednio w trakcie obrad 

sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy Państwo Radni zapoznali się z tym 

Protokołem i czy są do niego uwagi. 

Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli ww. Protokoły w głosowaniu jawnym przy 

11 głosach za, 0 – przeciw i 3 głosach wstrzymujących się. 

   
 Pan Wójt jeszcze raz podziękował wszystkim, za jednoznaczne stanowisko 

rozliczenia roku 2011.  

 

Ad. 10 

 

Zamknięcie obrad sesji 

 

 

Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował zaproszonym 

gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 

 
 

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji” 

 
Na tym protokół zakończono i podpisano.     PRZEWODNICZĄCY 
              RADY GMINY 

Protokołował:  Piotr Harczuk               Edward Tukiendorf 

 


